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Ani sme sa nenazdali a rok 2011 sa blíži 

ku svojej polovici. Je to zároveň aj 

zhruba polrok, čo pôsobím ako starosta 

našej krásnej obce. Mám za sebou 

takmer šesť mesiacov, ktoré som prežil 

vo Vašej blízkosti. Na hodnotenie je to 

ešte príliš krátky čas..., aj keď v živote 

človeka polrok môže znamenať až veľmi 

dlhú dobu. Pre mňa bolo toto obdobie 

naplnené prácou, radosťou z toho, čo sa 

podarilo i rozmýšľaním nad tým, čo ide 

akosi ťažšie... No nič nie je iba čierne, 

resp. iba biele. V uplynulom období sa 

v našej obci podarilo viacero vecí: bola 

zvolená nová konateľka OPL, spol. s r. o. 

Poniky, rozbehol sa projekt „Biomasa“, 

začalo sa budovanie novej hasične a do 

pohybu sa dostali aj iné projekty. 

  Obecný občasník 

 ● Číslo druhé   ● Jún 2011 

  Evidenčné číslo: EV 870/08 

Vážení ob čania Poník, Ponickej Lehôtky a Ponickej Huty... 

V uplynulom období sme v našej obci mali 

viacero akcií: konfirmáciu, prvé sväté prijímanie, 

oslávili sme Medzinárodný deň detí... Taktiež 

sme sa pustili do intenzívnejšej ochrany nášho 

životného prostredia. Neustále sa snažíme 

pracovať na zveľaďovaní všetkých častí obce 

a skvalitňovaní života ich občanov. Verím, že aj 

vďaka Vašej pomoci budeme aj naďalej 

pokračovať v tomto pozitívnom trende. O pár 

dní sa v našej obci uskutoční vrcholné podujatie 

tohto roka, ktorým je Detský folklórny festival 

„Zdola ponickýho mlyna“. Teším sa na každého 

jedného z Vás, s kým sa na športovom areáli 

v lokalite Horedolinie stretnem. Teším sa na 

všetkých účinkujúcich a zároveň ďakujem 

všetkým tým, ktorí sa na festivale podieľajú. 

Zároveň Vám prajem úspešný vstup do druhej 

polovice roku 2011.  

                     Mgr. Samuel Bračo,  starosta obce 

 

Vážení občania, ospravedlňujeme sa 

Vám za uvedenie mylnej informácie 

v predchádzajúcom čísle Ponického 

spravodajcu, nakoľko sme chybne uviedli 

miesto konania DFF „Zdola ponickýho 

mlyna“. Tento ročník festivalu sa bude 

teda konať na športovom areáli ŠK OPL 

Poniky – lokalita Horedolinie, a nie 

v lokalite Rakytina. Za túto chybu sa 

čitateľom i všetkým občanom úprimne 

ospravedlňujeme. Zároveň si Vás 

dovoľujeme srdečne pozvať na                  

XV. ročník Detského folklórneho festivalu 

„Zdola ponickýho mlyna“ a súčasne Vám 

ponúkame jeho kompletný program. 

 

                                            
 
 
Začiatok programu o 16.30 hodine na športovom areáli, 
pričom vystúpia:  
                           ●  FSk Bažalička        ●  FSk Hrochoťan 
                           ●  FS Krtíšan              ●  FSk Poničan. 
 
Po skončení programu sa uskutoční ľudová veselica 
a diskotéka. 
 
 
 
 

SOBOTA, 11. JÚNA 2011  

  NEDEĽA, 12. JÚNA 2011  

     

  

  

  

  

  

  

  

V tomto čísle nájdete… 

Naši n ajmenší futbalisti  

Hutnícky De ň detí  

Desať otázok pre…  
     … Ing. Milana Králika 

Zberný dvor v Ponikách 

Športový klub: Novinky  

Projekt BIOMASA  

Krasové územie P ô lč 

Začiatok sprievodu súborov celou obcou sa začne o 13.30 
hodine  z Ponickej Lehôtky. O 14.30 hodine na športovom 
areáli vystúpia detské súbory: 
 
  ● DFS Radosť B. Bystrica     ● DFS Matičiarik B. Bystrica 
  ● DFS Ratolesť Detva           ● DFS Prvosienka Bratislava 
  ● DFS Poničan Poniky.  
 
Hosť – Ľudová hudba Ondreja Molotu Ďatelinka a jej sólisti. 

 

Veríme, že toto krásne 

podujatie podporíte 

svojou hojnou účasťou! 
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Výber konate ľa OPL 2 
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 2      Obecný úrad informuje 

Všetkým občanom našej obce si dovoľujeme poskytnúť informácie 
o najdôležitejších subjektoch v našej obci, ako aj kontakty na zodpovedné 
osoby (RR). 

 

Obecný úrad v Ponikách v súčasnosti zavádza nový 
informačný systém obce, ktorý bude slúžiť ako 
základný elektronický komunikačný prostriedok medzi 
obecným úradom, poslancami Obecného 
zastupiteľstva a občanmi v elektronickej podobe. 
Zámerom je vybudovať systém, ktorý bude slúžiť ako 
nástroj, prostriedok elektronických podaní, čiernej 
skrinky a diskusného fóra.  
 
Systém bude umožňovať interaktívny prístup 
poslancov tak, aby poslanci Obecného zastupiteľstva 
mali on-line prístup k informáciám samosprávy, ako aj 
ku všetkým materiálom (definitívnym i v príprave) 
prerokovávaným v Obecnom zastupiteľstve. Systém 
bude prevádzkovaný na webovom serveri obce. Jeho 
zriadenie a prevádzka si nevyžiada žiadne finančné 
prostriedky. 
                                         
                                                  Mgr. Roman Mikušinec 

 

DOM SMÚTKU 
 

Správcom domu smútku je p. Juraj Polóni , tel. č. 419 34 49. 
 

ZDRAVOTNÉ  STREDISKO 
 
           Lekárka: MUDr. Oľga Motošková, tel. č. 419 32 14 
           Zdravotná sestra: p. Anna Palovi čová. 

 
Ordinačné hodiny:   Utorok: 7.30 – 10.30   
                                Štvrtok: 7.30 – 12.00 
12.15 – 15.00: čas vyhradený pre administratívu a objednaných pacientov. 

 
OBECNÁ KNIŽNICA 

 
Knihovníčka:  p. Anna Mináriková 

 
                       Výpožičná doba:  Každý štvrtok: 14.00 – 16.30 
                     Zápisné:  Dospelí: 1 € ročne,  Deti: 0,5 € ročne. 

Výberové konanie na obsadenie funkcie konate ľa v OPL, spol. s r. o. 
 

O b e c n é  z a s t u p i t e ľ s t v o                       
svojim uznesením   č. 32/2011 zo dňa 28. 
februára 2011 odporučilo Valnému 
zhromaždeniu a Dozornej rade Obecného 
podniku lesov, spol. s r. o. Poniky 
uskutočniť výberové konanie na funkciu 
konateľa Obecného podniku lesov, spol. s 
r. o. Poniky. Obecný úrad v spolupráci s 
Valným zhromaždením a Dozornou radou 
vyhlásili výberové konanie dňa 18. 3. 2011 
prostredníctvom webovej stránky obce 
Poniky. Samotné výberové konanie sa 
uskutočnilo dňa 6. 5. 2011. Do výberového 
konania sa prihlásilo jedenásť uchádzačov, 
z ktorých sa výberového konania zúčastnilo 
osem uchádzačov. Výberová komisia 
pozostávala z deviatich členov a jedného 
pozorovateľa za Obecné zastupiteľstvo 
obce Poniky, a to v nasledovnom zložení: 
 
● Mgr. Samuel Bra čo, predseda komisie 
 
● Mgr. Roman Mikušinec , člen komisie 
 
● Dr. Ing. Bohdan Konôpka , člen komisie 
 
● Dr. Ing. Ján Ďurský, CSc.,  člen komisie 
 
● Ing. Dušan Králik,  člen komisie 
 
● Ing. Peter Krpelan , člen komisie 
 
● Ing. Teodor Derco , člen komisie 
 
● Miroslav Magna , člen komisie 
 
● Ľubomír Kaplán , člen komisie 
 
● Miroslav Šávolt , pozorovateľ 
   za Obecné zastupiteľstvo obce Poniky. 
 

Samotné výberové konanie pozostávalo z troch častí, a to z hodnotenia predloženej 
koncepcie rozvoja, písomného testu a ústnych pohovorov. Maximálny počet bodov, 
ktoré mohol uchádzač získať, bol 245 bodov. Po vyhodnotení sa jednotliví uchádzači 
umiestnili nasledovne: 

 

Výberová komisia odporučila, aby sa prví 
traja uchádzači zúčastnili rokovania   
5. riadneho zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva, pričom poslanci Obecného 
zastupiteľstva si na svojom rokovaní zvolia 
najvhodnejšieho uchádzača, ktorý bude 
následne menovaný do funkcie konateľa 
Obecného podniku lesov, spol. s r. o. 
Poniky. Na 5. riadnom zasadnutí Obecného 
zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa 17. 5. 
2011 sa všetci traja pozvaní predstavili 
a predniesli svoje prezentácie týkajúce sa  
 

rozvoja OPL, spol. s r. o. vrátane 
predstáv na jeho ďalšie smerovanie 
a fungovanie. Poslanci Obecného 
zastupiteľstva si následne za konateľa 
Obecného podniku lesov, spol. s r. o. 
vybrali p. Ing. Kvetoslavu Bočkaiovú, 
ktorej týmto zároveň blahoželáme 
a želáme jej veľa úspechov v práci v 
Obecnom podniku lesov, spol. s r. o. 
Poniky. 

 
Mgr. Roman Mikušinec 
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Elektronická aukcia je systém, ktorý v zmysle 
poslednej novely zákona číslo 25/2006 Z. z. 
o verejnom obstarávaní v platnom znení slúži 
na obstarávanie tovarov, služieb a stavebných 
prác elektronickým spôsobom vo forme 
elektronickej aukcie. Použitie takéhoto systému 
je v súčasnosti pre verejných obstarávateľov 
a obstarávateľov povinné pri zadávaní 
podlimitných a nadlimitných zákaziek.  
 
Elektronickú aukciu budú musieť verejní 
obstarávatelia a obstarávatelia využívať aj 
v prípade podprahových zákaziek a to od 
1.1.2012. Obec Poniky plánuje implementovať 
elektronickú aukciu a využívať ju aj v prípade 
zákaziek s nízkou hodnotou a to od 1 000 € 
vyššie. Výhodou elektronickej aukcie v prípade 
obstarávania tovarov, služieb a stavebných prác 
je vysoká transparentnosť, rýchlosť, skrátenie 
lehôt, ako aj veľmi jednoduchá a prehľadná 
archivácia. Systém je navyše ekonomicky 
výhodný, nakoľko dokáže usporiť až 30 % 
nákladov na obstaranie predmetu zákazky 
oproti klasickému verejnému obstarávaniu.   
 
Z dôvodu zabezpečenia transparentnosti 
zákaziek zadávaných Obcou Poniky a aj 
organizáciami v jej zriaďovateľskej pôsobnosti 
bude mať systém implementovanú takzvanú 
verejnú časť, do ktorej budú mať prístup 
občania obce. Zriadenie a prevádzka systému 
elektronickej aukcie si nevyžiada žiadne 
finančné prostriedky. 
 
                 

Obecný úrad v Ponikách vypracoval novú Smernicu o hospodárení s majetkom 
Obce Poniky. Nová smernica sprísnila nakladanie a hospodárenie s obecným 
majetkom, pričom bola schválená Obecným zastupiteľstvom v Ponikách             
dňa 17. 5. 2011 a účinná je od 1. 6. 2011. Oproti doteraz platnej smernici je nová 
smernica oveľa detailnejšia a prísnejšia, navyše usmerňuje hospodárenie 
a nakladanie aj s majetkom Obce, ktorý nie je v správe obecného úradu, ale 
v správe organizácií v jeho zriaďovateľskej pôsobnosti. Nedodržiavanie smernice 
sa považuje za hrubé porušenie pracovnej disciplíny. Smernica o hospodárení 
s majetkom Obce Poniky usmernila a doplnila nasledovné náležitosti v zmysle 
platnej legislatívy: 
 ■ rozšírenie vymedzenia majetku Obce, na  
   nakladanie s ktorým sa nebude vzťahovať zákon 
   o majetku obcí, aby nedochádzalo k rozporom      
   s inými právnymi predpismi, 
 
■ spresnilo sa, ktoré úkony pri nakladaní  
    s obecným majetkom musí schváliť  Obecné 
    zastupiteľstvo, 
 
■ povinnosť Obce prenechať svoj majetok           
   do nájmu postupom ako pri prevode vlastníctva 
   majetku Obce, t.j. na základe súťažného prostredia, 
   a to najmenej za také nájomné, za aké sa v tom čase  
   a na tom mieste obvykle prenechávajú do nájmu na dohodnutý účel rovnaké  
   alebo porovnateľné nehnuteľnosti, 
 
■ vytvoril sa legislatívny rámec realizovania projektov verejno-súkromného  
    partnerstva z pohľadu majetku obcí, 
 
■ zapracovala  sa osobitná  úprava, ktorá sa týka výlučne nakladania s majetkom  
   Obce, ktorý bude koncesionár užívať a brať z neho úžitky na základe koncesnej  
   zmluvy, čím sa efektívnejšie zabezpečí prevádzka majetku Obce. 
 
Nové zásady hospodárenia s majetkom Obce nebudú ma ť vplyv                        
na výdavkovú časť obecného rozpo čtu.                                                     
 

 
CESTOVNÝ PORIADOK  

 Mgr. Roman Mikušinec 

Smer Banská Bystrica - Poniky 

Smer Poniky - Banská Bystrica 

Vysvetlivky  
 

x 
spoj premáva 

počas pracovného 
týždňa 

 

a 
spoj premáva 

počas sviatkov, 
víkendov a dní 

pracovného pokoja 
 

s 
spoj premáva 

nepretržite 
 

r 
spoj nezachádza  
na Ponickú Hutu, 

zastavuje na 
zástavke Ponická 
Huta, rázcestie 

Mgr. Roman Mikušinec 
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Deti, naše radosti i starosti, naše slniečka. 
My dospelí sa im snažíme dennodenne 
vytvárať vhodné podmienky na samotný 
život, sebarealizáciu, snažíme sa v nich 
podporovať kultúrneho či športového 
ducha. A práve na základe týchto 
myšlienok v roku 2005 skupina 
dobrovoľníkov založila pri Základnej škole 
s materskou školou v Ponikách Občianske 
združenie Ponickje deti (ďalej OZ). 
Hlavnými predmetmi činnosti OZ sú 
spolupráca s vedením Základnej školy 
s materskou školou Štefana Žáryho 
v Ponikách pri výchove a vzdelávaní 
žiakov, propagácia aktivít podporujúcich 
regionálnu výchovu a upevňovanie 
povedomia žiakov ako obyvateľov obce, 
vytváranie podmienok pre skvalitňovanie 
výchovnovzdelávacieho procesu a pod.  
 
 
 
 
 
Počas celej existencie sa členovia 
občianskeho združenia snažia najmä 
o skvalitňovanie života detí v obci Poniky 
prostredníctvom realizácie mnohých 
projektov, ako napr. rekonštrukcie detských 
a športových ihrísk, zveľaďovanie 
verejných priestranstiev v obci, podpora 
aktivít v oblasti kultúry a športu. 
Každoročne pre deti organizujeme detský 
fašiangový karneval a športový deň pri 
príležitosti MDD. Taktiež sa už v obci stala 
tradičnou Katarínska zábava určená 
rodičom detí, z ktorej výťažok sa využíva 
na modernizáciu priestorov základnej 
a materskej školy. Našim cieľom je 
podporovať rozvoj detí vo všetkých 
oblastiach ich života a to od materskej 
školy až po skončenie základnej školy.  
 
V súčasnosti sú pod hlavičkou občianskeho 
združenia realizované viaceré projekty: 
Zborník svadobného zvykoslovia Poník 
s podtitulom Teraz vieme, že je naša; 
podpora skupiny malých futbalistov a 
podpora separovaného zberu v školách. 
V budúcnosti chceme pokračovať 
v modernizácii materskej a základnej školy, 
v podpore kultúry a regionálneho 
povedomia detí a podpore športu. Doposiaľ 
sa nám podarilo zrealizovať všetky 
naplánované aktivity, a to aj vďaka 
výbornej spolupráci so Základnou školou 
s materskou školou Štefana Žáryho v 
Ponikách a Obcou Poniky.  
 
Záverom v mene celého občianskeho 
združenia ďakujem všetkým fyzickým 
a právnickým osobám, ktoré nám darovali 
svoje 2% z dane z príjmu. Aj vďaka týmto 
finančným prostriedkom sa nám podarilo 
sčasti vybaviť triedy v základnej 
a materskej škole a zorganizovať už 
spomenuté akcie pre deti. 
 

Ing. Jana Ondrejková, predsedníčka OZ 
                                                                                   

Víťazi  finálového turnaja prípraviek o pohár prezidenta Partizán Čierny Balog 

V našej obci už dlhšiu dobu pod 
Športovým klubom OPL Poniky 
funguje skupina najmenších 
futbalistov, tzv. prípravka. Tieto deti 
vo veku od 6 do 12 rokov sa pod 
vedením trénera p. Maroša 
Klementisa intenzívne venujú 
v Ponikách už tradičnému športu 
futbalu. Ich zanietenosť pre túto hru 
je ohromujúca. Je radosť vidieť ich 
pri tréningu, alebo na ostro na 
futbalovom zápase. Táto hra u nás 
oslovila nielen chlapcov, ale aj 
dievčatá. Svoju šikovnosť už 
dokázali na mnohých turnajoch. 
V roku 2008 získali prvé miesto 
a v roku 2010 druhé miesto vo 
Finálovom turnaji prípraviek o pohár 
prezidenta   Partizán   Čierny   Balog  

a v tomto roku postúpili do finále Turnaja 
školských skupín prípravkárov s názvom 
„Hľadáme hviezdu“. 
 
Našimi malými futbalovými hviezdami sú: 
Samuel Gerát, Viktor Hlinka, Martin 
Ježek, Marek Klementis, Viktor 
Koleni čka, Tomáš Kore ň, Lukáš Magna, 
Sára Matušková, Juraj Ondrejko, Adam 
Poliak, Simon Sihelský, Ema 
Strelníková, Tomáš Zátroch a Adrián 
Vízner.  Ďakujeme im za doterajšie skvelé 
výsledky, držíme im palce a prajeme im 
veľa ďalších športových úspechov. Veríme, 
že z nich vyrastú veľkí športovci, ktorí budú 
reprezentovať našu obec. V prípade 
záujmu zapojenia sa do tejto skupiny 
nadšených športovcov kontaktujte             
p. Maroša Klementisa, tel. č. 0902 676 332.  
 

   Ing. Jana Ondrejková 

Pokračovanie rubriky na strane 9. 

Pod týmto heslom sa niesol krásny májový výlet, ktorý už tradične usporiadala 
Základná organizácia Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov (ďalej ZO 
SZPB) v Ponikách. Dva dni naši výletníci putovali po západnom Slovensku, kde 
okrem hlavného mesta Bratislavy navštívili aj mnohé iné miesta. Z ohlasov našich 
občanov vieme, že aj tohtoročný výlet bol veľmi dobre zorganizovaný a občania si 
domov priniesli mnoho dojmov a zážitkov. Naši ponickí aktivisti takéto výlety 
usporadúvajú už niekoľko rokov, pričom vždy zaznamenávajú veľký záujem 
jednak zo strany členov ZO SZPB, ako i od ostatných našich občanov. Za tieto 
i ostatné aktivity im ďakujeme a už teraz sa tešíme na ďalšie výlety pod krídlami 
ZO SZPB Poniky!  (RR) 
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Každá časť našej obce sa počas svojej 
histórie mohla a aj stále môže popýšiť 
viacerými významnými rodákmi, alebo 
osobnosťami, ktoré sú s ňou úzko 
späté. Výnimkou nie je ani Ponická 
Huta, kde sa dňa 20. apríla 1918 
narodil učiteľ, autor viacerých 
divadelných hier, politik a všestranný 
verejný činiteľ Emil Göllner. Ako to už 
pri takýchto nadaných ľuďoch býva, 
život ani pre neho nebol jednoduchý. 
Skoré detstvo prežil v sirotinci 
v Slovenskej Ľupči. Ľudovú školu 
navštevoval v Ponikách, meštiansku 
školu v Banskej Bystrici.  
 
Po jej absolvovaní študoval na 
učiteľskom gymnáziu v Spišskej 
Kapitule. Ako učiteľ a organista pôsobil 
najskôr v Hornej Ždani a potom 
v Rudne nad Hronom. Po druhej 
svetovej vojne bol osvetovým 
inšpektorom v Novej Bani, potom 
pôsobil ako vedúci odboru na 
Slovenskom úrade pre veci cirkevné 
v Bratislave, napokon až do roku 1963 
bol riaditeľom Základnej deväťročnej 
školy v Ponikách. Následne až do roku 
1978 pracoval na Krajskom osvetovom 
stredisku v Banskej Bystrici ako vedúci 
mimoškolského vzdelávania.  
 

Plne zaangažovaný do politického 
a spoločenského života bol aj ako poslanec 
Miestneho národného výboru v Ponikách, 
Okresného národného výboru v Banskej 
Bystrici, člen predsedníctva Krajskej 
mierovej rady a pod. Za obetavú 
a svedomitú prácu dostal niekoľko štátnych 
vyznamenaní. Emil Göllner je aj autorom 
viacerých divadelných hier, v ktorých sa 
inšpiroval slovenskou klasikou. Témou 
týchto hier je najmä život ľudí na vidieku 
a jeho povojnové premeny. Do slovenskej 
dramatiky vstúpil už v roku 1957 hrou 
Zlomená pýcha, ktorá mala veľký úspech, a 
to   aj    najmä   vďaka   použitým   krásnym  
ponickým piesňam. Ďalšou známou hrou je 
Ulička. Autor je zaujímavý najmä tým, že 
každá z jeho hier čerpá námet z inej 
spoločenskej vrstvy a značne odlišná je aj 
forma spracovania i celkový prístup k téme.  
 
Dramatik spolupracoval aj s divadelným 
súborom osvetovej besedy v Ponickej Hute 
i Ponikách aj ako režisér. Sme hrdí na to, 
že väčšina autorových diel vznikla práve 
v jeho milovanej rodnej Ponickej Hute. Emil 
Göllner spí svoj večný sen už dlhé roky 
v katolíckom cintoríne v Ponikách. No jeho 
odkaz ostáva stále živý aj pre nastupujúce 
generácie...                 Mgr. Jana Turčanová 
 

V minulom čísle našich novín sme 
čitateľom priniesli článok 
o základných polohových 
parametroch našej obce. Dnes sa 
ponoríme hlbšie do histórie 
a preskúmame to, odkiaľ vlastne 
názov našej obce i jej častí 
pochádza. Je ojedinelým úkazom 
slovenských dejín, že práve naša 
obec si od prvej písomnej zmienky 
až dodnes zachovala v podstate 
významovo rovnaký názov.  
 
 
 
 
 
Jednotlivé drobné obmeny názvu 
Poniky sa odlišovali len v pravopise. 
V rôznych historických prameňoch 
tak nachádzame napríklad tieto 
názvy: Ponik, Ponyk, Panik, Ponyk 
libera, Pojnik a, samozrejme, Poniky.  
 
O pôvode názvu našej obce existuje 
niekoľko verzií. Jedna z nich hovorí, 
že Poniky za dávnych čias spájali 
dolinu Hrona s okolím Zvolena a ich 
názov je od slova „spojiť“. Ešte 
zaujímavejšia je druhá verzia, podľa 
ktorej na území Poník v 13. storočí 
žili mníšky, ktoré ľudia nárečovo 
nazývali „paniky“. Tretia a najpravde-
podobnejšia verzia vraví, že názov 
bol odvodený od slovesa „pojiť“. 

Podľa povesti stál v 13. storočí niekde nad 
Ponickou Lehôtkou majer. Na majeri však 
nemali dostatok vody a preto chodili kone 
napájať do doliny, kde dnes ležia Poniky. 
Náš ľud väčšinou svoju obec nazýval 
„Ponike“. Tento názov dokonca odolal aj 
násilnej maďarizácii.  
 
Dnes sú súčasťou Poník aj dve kedysi 
samostatné obce Ponická Lehôtka 
a Ponická Huta. Ponická Lehôtka sa prvý 
krát spomína v  roku  1424  pod  názvom  
„Kysponik     –    Malé    Poniky“.     
 
 
 
 
Dnešná Lehôtka vznikla asi v 14. storočí, 
kedy vznikali početné Lehoty a Lehôtky na 
celom území Slovenska. Podľa tohto názvu 
boli jej obyvatelia oslobodení od všetkých 
poplatkov. V roku 1886 Lehôtka splynula 
s Ponikami a už dlhé desaťročia existuje 
pod názvom Ponická Lehôtka.  
 
Druhá osada, Ponická Huta, sa prvý raz 
spomína v roku 1718 ako „Ponyiker 
Hochoven“ a potom v roku 1920 už ako 
Ponická Huta. Vznikla pri vysokej peci, 
v ktorej sa tavila železná ruda. V rokoch 
1871 až 1943 tvorila samostatnú obec, 
v roku 1943 splynula s Ponikami, pričom 
svoj pôvodný názov si zachovala až do 
dnešných čias. 

 Mgr. Jana Turčanová 

 

Všetko najlepšie jubilantom! 

 

V mesiacoch apríl až jún roku 2011 sa 

krásneho životného jubilea dožili títo 

naši spoluobčania:  

 
60 rokov: 

Slavomír Pe ťko , Dolná ulica č. 105 

Ing. Adolf Ornth , Na Vladárke č. 54 

Anna Mešková , Ponická Cesta č. 111 

Oľga Kubíková , Na píle č. 1 

Marián Gavalda , Pod Babou č. 101. 

 

70 rokov: 

Pavel  Oros , Bukovinka č. 126 

Viera Beňová , Dolná ulica č. 90 

Mária Trnková , Do Hája č. 20. 

 

80 rokov: 

Alojz Letovanec , Dolná ulica č. 88. 

 
Všetkým našim jubilantom srdečne 

blahoželáme a prajeme ešte veľa 

pevného zdravia a mnoho spokojných 

rokov v kruhu najbližších. Živio!  

 

Gratulujeme novomanželom! 

 

Na Matričnom úrade v Ponikách si 

v mesiacoch apríl a máj povedali svoje 

ÁNO tieto dva manželské páry: 

 

 

 Vladimír Tomka a Maryia Senyura. 

 

Novomanželom srdečne gratulujeme 

     a prajeme veľa  

  spoločných rokov  

  naplnených láskou 

          a šťastím!  

 

 

Miroslav Pacák a  Naomi Nditi Nyakundi  

 SPOZNAJ SVOJU OBEC 

Poniky, Poniky, kdeže ste sa vzali? 
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Sobota, 28. máj 2011, už tradične 
patrila našim deťom. Medzinárodný 
deň detí sme tohto roku oslavovali 
o niečo skôr, čo sa z hľadiska 
počasia ukázalo ako rizikový dátum. 
Deň pred podujatím nás od rána do 
neskorého večera zalievali slnečné 
lúče... a ráno sme sa prebudili do 
zamračeného a uplakaného dňa. No 
zvládli sme to...  
 
V piatok sa stretlo niekoľko 
šikovných rúk z radov rodičov, 
starých rodičov, mládeže i detí 
a počas trojhodinovej brigády sme si 
upratali a upravili športový areál. 
V podstate sme dokončili to, čo 
počas Dňa Zeme započali deti zo 
základnej školy... Našťastie sme 
všetko stihli v pravý čas, lebo 
nasledujúce ráno, kedy sme sa 
vydali pripraviť cestu rozprávkovým 
lesom, nám šťastena priala menej. 
Pod heslom... „Veď predsa nie sme 
z cukru“ sme trasu pripravili, 
vyzdobili a už sme len čakali, ako to 
nakoniec všetko dopadne. Hodinu 
pred začiatkom nás prekvapila búrka 
a mysleli sme si, že všetko je už 
stratené. Aké však bolo naše 
prekvapenie, keď sa na štarte 
zhromaždilo okolo 40 detí s rodičmi, 
starými rodičmi, príbuznými 
a známymi a pomedzi kvapky dažďa 
, 

sa vydali na svoju rozprávkovú 
cestu. Táto bola pre nich plná hier, 
súťaží, cien, sladkých odmien 
i prekvapení... Na konci trasy, 
v altánku nad bývalým pionierskym 
táborom sme si všetci spoločne 
opekali, spievali a stále silnejúci 
dážď sme už vôbec nebrali do 
úvahy. Neprestávali sme veriť, že aj 
tohtoročný Deň detí bude stáť za 
to... A tak sa aj stalo. O pár minút 
pršať prestalo, tentoraz už 
definitívne. A tak hrám na športovom 
areáli nebolo konca.  
 
Podvečer nás prišli pozrieť aj ponickí 
hasiči, ktorí ochotne detičkám 
predviedli mnoho z toho, čo dokážu. 
Napokon sa zabavili aj tí starší..., 
veď kto by si už nezaskákal, keď do 
tanca i na počúvanie nehral nikto 
iný, ako DJ Vladko Poliak ml. Touto 
cestou by sme sa chceli poďakovať 
všetkým, ktorí akýmkoľvek 
spôsobom prispeli a pomohli: naším 
sponzorom, šikovným rukám gril 
partie, všetkým organizátorom 
a najmä hutníckej mládeži, ktorá 
organizuje takmer všetky podujatia 
v Ponickej Hute. Všetkých nemožno 
menovať, no veríme, že šikovných 
rúk bude len a len pribúdať… 

Hutnícky Deň detí 

Infoblok z Ponickej Huty 

 
Začiatkom apríla došlo zo strany mladšej 
generácie k rapídnemu znečisteniu okolia 
oddychového altánku v lokalite Malá dolina 
Ponická Huta. Všade boli porozhadzované 
odpadky, altánok i jeho okolie boli ako jedno veľké 
smetisko. Pán poslanec ObZ Ing. Dušan Králik 
neváhal a celé toto znečistenie odfotografoval. 
Fotografie boli uverejnené v Potravinách Ponická 
Huta, ako aj na www.poniky.sk. Našťastie nebolo 
nutné robiť ďalšie plánované kroky, nakoľko Malá 
dolina sa predsa len dočkala očistenia. Mladá 
generácia dokázala, že vie nielen robiť 
neporiadok, ale dokáže si po sebe aj upratať. 
Zorganizovali brigádu a všetko vyčistili.  
 
Dnes už Malá dolina ponúka našim občanom 
i turistom dôstojné miesto na oddych či 
posedenie. Darmo, veľa krát by sme ušetrili 
mnoho času i námahy, keby sme si po sebe 
dokázali upratať vtedy, keď je to potrebné a nie 
vtedy, keď už na nás ukazujú prstom. Nehovoriac 
o tom, ako takouto nerozvážnosťou trpí naše 
životné prostredie. No mladí sa pochlapili a tak 
opäť máme kúsok miesta, za ktoré sa nemusíme 
hanbiť – ako je to vidieť aj na fotografii. Veríme, že 
na podobné problémy si už naši mladí ľudia, ale aj 
ostatní občania dajú väčší pozor.  (RR) 
 

  Infoblok z Ponickej Lehôtky 

 
Ponický mlyn a priatelia Vás srdečne pozývajú na V. ročník country 
festivalu LAZFEST, ktorý sa uskutoční dňa 16. júla 2011 (sobota) na 
športovom areáli v lokalite Rakytina Ponická Lehôtka. Tento rok nás svojou 
účasťou opäť poctia výborné hudobné zoskupenia. O zábavu, chutné 
občerstvenie a vynikajúcu atmosféru určite nebude núdza, preto veríme, že 
prvé okrúhle narodeniny tohto festivalu podporíte svojou hojnou účasťou. 
Tešíme sa na Vás! (RR) 

       Mgr. Jana Turčanová 
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V nedeľu, dňa 29. mája 2011 sa v Rímsko-
katolíckom kostole sv. Františka Assiského 
v Ponikách konala slávnosť prvého svätého 
prijímania, pri ktorej prvý krát prijalo do 
svojho srdiečka živého Pána Ježia sedem 
našich malých farníkov. Detičky sa na tento 
svoj veľký deň pripravovali niekoľko 
mesiacov a výsledok naozaj stál za to...  
 
Okrem samotného prijatia Pána Ježiša si 
malí farníci pripravili aj krásne pesničky, 
pričom svojím podielom prispel aj náš 
farský spevokol. Naši bratia kapucíni, 
krásne vyzdobený kostol, slnečné počasie 
i mnoho prítomných veriacich sa zaslúžili 
o to, že deti mali naozaj nezabudnuteľnú 
slávnosť. Ďakujeme Pánu Bohu i všetkým, 
ktorí prispeli, pomohli i prišli... a už teraz sa 
tešíme na budúcoročnú slávnosť prvého 
svätého prijímania v ponickej farnosti.  
                                        
                                   Mgr. Jana Turčanová 

Podľa zborovej tradície Cirkevného zboru 
evanjelickej cirkvi augsburského vyznania na 
Slovensku Poniky, sa v druhú nedeľu po Veľkej 
noci, 8. mája 2011, konala slávnosť konfirmácie. 
Konfirmácia je veľmi dôležitým krokom v živote 
každého veriaceho kresťana – evanjelika. Je to 
potvrdenie krstnej zmluvy, ktorú za 
konfirmandov, väčšinou krátko po narodení, dali 
ich rodičia a krstní rodičia. Pri konfirmácii 
pokrstení mladí ľudia sami vyznajú svoju vieru 
v Pána Boha, priznajú sa k cirkvi, dajú doživotný 
sľub vernosti Pánu Bohu a ev. a. v. cirkvi 
a stávajú sa dospelými členmi tejto cirkvi. Ako 
takí majú nielen právo, ale najmä povinnosť 
zúčastňovať sa na všetkých duchovných 
dobrodeniach cirkvi, na živote cirkvi, najmä však 
na svätej Večeri Pánovej. V ev. a. v. cirkvi sa 
všetko požehnáva slovom Božím a modlitbou. 

Slovo Božie zvestoval zborový brat farár 
Mgr. Peter Kevický na základe slov 
Písma Svätého z knihy Zjavenia Jána 3, 
1-5, kde okrem iného zdôraznil vážnosť 
tejto chvíle ako aj vážnosť sľubov, ktoré 
konfirmandi dali Bohu aj ev. a. v. cirkvi, 
preto ich treba brať veľmi vážne a zotrvať 
vo viere a v cirkvi až do konca, lebo Boh 
sa nedá vysmievať. Prítomným sa 
prihovorila aj sestra zborová dozorkyňa 
Božena Ľauková, ktorá vo svojom veľmi 
peknom príhovore zdôraznila okrem 
iného potrebu domácej výchovy, 
a rodičov, krstných rodičov a starých 
rodičov vyzvala, aby boli konfirmandom 
príkladom viery.  

 

Vážime si tradície…  
 
Na mnohých slovenských dedinách si 
ľud ešte aj dnes uchováva svoje 
tradičné zvyky a obyčaje. Tieto sa 
každoročným opakovaním rozvíjali, 
priberali sa ďalšie a takto sa ustálili 
ako pevné útvary, ktoré majú svoj 
vlastný dej. V Ponikách k takýmto 
ustáleným zvykom patrilo najmä 
stavanie májov na Turíce. 
Nachystané brezové máje rozvážali 
mládenci na vozoch deň pred 
Turícami po dedine a so sprievodom 
cigánskej muziky ich stavali pri 
domoch, kde mali slobodnú dievku. 
Pri stavaní májov sa spievalo:     
 
„Máje staviame, koly hradíme, 
ponickým diovčencom, ponickým 
diovčencom radosť robíme...“.  
 
 
 
 
 
 
 
Potom v nedeľu mládenci chodili po 
dedine opäť s muzikou a pri domoch, 
kde postavili máje, vykrútili v tanci 
dievku či gazdinú, ktorá ich uhostila 
a zaplatila pár grošíkov. 
Vyvrcholením celej tejto zvyklosti 
bola tanečná zábava, z ktorej 
výťažku sa uhradili náklady za máje, 
hudbu a tanečnú miestnosť.  
 
V súčasnosti sa tento zvyk v našej 
obci udržiava len individuálne, a to 
nepochybne aj preto, že počet 
ponických dievok každým rokom 
stúpa a postaviť máje každej by 
muselo byť záležitosťou niekoľkých 
dní. No napriek tomu ešte máme 
v dedine mládencov, ktorí máje 
stavajú aspoň kde-tu...  
 
                          Mgr. Jana Turčanová 
 

Konfirmandi následne prvýkrát prijali 
sviatosť Večere Pánovej, pri ktorej 
prisluhovaní pomohla aj naša 
rodáčka Mgr. Danka Pavlovkinová, 
farárka z Veľkého Lomu. Počas 
slávnosti konfirmácie sme 
v zaplnenom chráme Božom z Božej 
milosti prežili požehnané chvíle. 
Modlime sa spoločne za 
konfirmandov, aby nikdy neporušili 
sľub, ktorý dali Bohu a ev. a. v. 
cirkvi, ako aj za seba, aby sme im 
boli dobrým príkladom viery.     (PK) 
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V tomto čísle Ponického spravodajcu sme si               
„na mušku“ vzali zástupcu starostu našej obce, 
úspešného podnikateľa a vášnivého turistu, pána 
Ing. Milana Králika.  
 
                          A ako odpovedal na naše otázky?  
 

… Ing. Milan a Králik a, zástupcu starostu obce  

               V posledných komunálnych vo ľbách              
               Vám naši ob čania do rúk vložili ve ľkú          
              dôveru.  Po prvý krát ste sa ocitli p riamo  
         vo vedení našej obce. V čom vidíte najvä čšie 
riziká tohto svojho postavenia?   
 
Nenazval by som to riziká, ale odlišnosti oproti 
postaveniu vo firme. Vo firme nesiem konečnú 
zodpovednosť sám, i keď mám okolo seba veľmi 
schopných kolegov. V obecnom zastupiteľstve je nás 
deväť a matematika je neúprosná, takže na dosiahnutie 
cieľa je potrebné viac argumentácie a diplomacie. 

Poniky sú obec s nesmiernym     
              prírodným i kultúrnym  
          bohatstvom. Čo je pre Vás  
                           v Ponikách to „naj“?  
 
Je to spojenie rodného kraja s prekrás-
nou prírodou a ľuďmi, ktorí tu žijú 
a medzi ktorými sa cítim dobre. Pretože 
každý má svoj rodný kraj, ale nie každý 
má to šťastie, že ten jeho kraj si zachoval 
svoj pôvodný vzhľad a krásu. 
 
.               Všetci o Vás vieme, že    
               pochádzate z Ponickej Huty,    
              no prakticky celý život  cestu- 
             jete a spoznávate iné kúty 
Slovenska. Pre čo ste sa teda rozhodli, 
že zostanete ži ť práve vo svojom 
rodnom kraji?  
 
V čase keď som skončil Vysokú školu 
poľnohospodársku, sa to akosi nosilo 
začať profesionálnu dráhu na 
poľnohospodárskom družstve vo vlastnej 
dedine. A neskôr možno tým, že som mal 
možnosť spoznávať iné miesta a kúty 
Slovenska, som bol čím ďalej rád, že to 
osud tak zariadil. 
 
 Keby ste sa vžili do úlohy 
zahrani čného turistu, čo by  
Vás pri návšteve Poník najviac 
príjemne prekvapilo, a naopak, čo by 
ste vnímali v našej obci negatívne?   
 
Na prvú časť otázky odpoviem názorom 
skutočných zahraničných návštevníkov. 
Všetci, s ktorými som sa stretol, boli 
unesení úžasnou prírodnou scenériou, 
do ktorej je naša obec osadená. Druhá 
časť odpovede je môj názor taktiež v 
mene zahraničného turistu. 

Tak ako takmer celý slovenský vidiek, aj 
Poniky sú postihnuté socialistickou 
architektúrou, ktorá sa vyznačovala 
nenápaditosťou a hlavne neštýlovosťou. 
Toto sme skrátka zdedili a potrvá dlhšiu 
dobu, pokiaľ sa to dostane do správnych 
koľají. Načo však netreba čas a dokonca 
ani veľa peňazí je to, aby sme si upravili 
okolie domov, pokosili trávnik pred 
domom, šichtúň s drevom schovali za 
plot a iné podobné drobnosti, ktoré 
ulahodia oku návštevníka.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  Je o Vás známe, že ste  
       nadšeným turistom  
  a cyklistom. V porovnaní  
s inými kútmi Slovenska – v čom   
 sú Poniky pod ľa Vás výnimo čné?   
 
Na jednej strane to je už raz spomenutá 
celková scenéria, ktorú by len ťažko 
dokázal naprojektovať človek, i keď 
v tomto prípade je spoluautor spolu 
s pani prírodou. Na druhej strane je to 
obrovská rôznorodosť katastra obce.  

 

Skúste len porovnať okolie Ponickej 
Huty, Poník či oblasť nad Ponickou 
Lehôtkou. Sú to tri rozdielne typy 
krajiny na tak malom území. 
 
          Ako si predstavujete   
           možnosti zvidite ľnenia                 
          našej obce a jej propagácie     
   v blízkom i vzdialenejšom okolí?  
 
Poniky i v minulosti sprevádzali 
udalosti a ľudia, ktorí dokázali obec 
zviditeľniť. Niekde na začiatku to boli 
bane na meď, vpád Turkov, v blízkej 
minulosti to bolo jedno z najlepších 
poľnohospodárskych družstiev na 
Slovensku, ktoré preslávil jeho 
predseda Ondrej Holec, ale i ďalšie 
osobnosti - ako napríklad všeobecne 
známy spisovateľ Štefan Žary.  
 
A v kútiku duše verím, že i firma 
AGRIO - postrekovače prispieva 
k dobrému menu Poník, keďže jej 
produkty poznajú zákazníci takmer 
v dvadsiatich krajinách Európy. 
Ďalšie možnosti vidím v rozvoji 
cestovného ruchu, kde máme 
obrovský potenciál. 
 
         Vidíte teda priamo 
            nejaké možnosti  
rozvoja našej obce práve 
v oblasti rozvoja cestovného a     
 turistického ruchu?  
 
Okolitá príroda nás doslova vyzýva, 
aby sme ju využívali na rozvoj 
cestového ruchu. Ako najperspektív-
nejšia sa javí cykloturistika, na ktorú 
máme najlepšie prírodné podmienky, 
a zároveň sme blízko miest, kde je 
dostatok potenciálnych návštevní-
kov. V súčasnosti pripravujeme 
informačný systém o prírodných, 
historických a kultúrnych 

„Ako najperspektívnejšia sa 

javí cykloturistika, na ktorú 

máme najlepšie prírodné 

podmienky, a zároveň sme 

blízko miest, kde je dostatok 

potenciálnych návštevníkov.“ 
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historických a kultúrnych zaujímavostiach 
Poník a okolia. Okrem toho pripravujeme 
legislatívne kroky k tomu, aby sme mohli 
budovať sieť cyklotrás v rámci Severného 
Podpoľania. Z konkrétnych krokov stojí za 
zmienku dohoda s SAD Zvolen o zriadení 
tzv. cyklobusu, ktorý by počas víkendov 
vozil cyklistov z B. Bystrice do Poník 
a okolitých obcí. 
    
             
               Ste verejným činite ľom,   
              manželom, otcom dvoch dcér 
             i úspešným podnikate ľom.           
    Ako to všetko stíhate, resp. čo je tým 
„hnacím motorom“ Vašej energie?  
 
Neviem to presne pomenovať.  Je to zmes             
genetiky a výchovy, ktorú v súčasnosti 
v chode udržuje manželkina podpora 
a tolerancia. 
 
 Ste Hutník, žijete v Ponikách a  
dobre poznáte ve ľa obyvate ľov  
časti Ponická Lehôtka.  Ako by                             
     ste charakterizovali jednotlivé             
           časti našej obce a ich ob čanov? 
 
 Toto je skôr asi otázka pre nejakého 
etnografa, ktorý by mohol napríklad 
skúmať vplyv pôvodného spôsobu obživy 
obyvateľov jednotlivých častí obce na 
správanie sa  v súčasnosti. Ja osobne 
rozlišujem dva hlavné typy ľudí. Tých, 
ktorí hľadajú spôsoby, ako niečo spraviť, 
a tých ktorí hľadajú dôvody, prečo sa to 
nedá. 

               Poniky a Milan Králik. Čo tento vz ťah   
              pre Vás znamená?  
 
            Pred vyše dvadsiatimi rokmi sme sa 
s manželkou rozhodli, že Poniky sú miestom, kde 
sa usadíme a myslím, že to bolo dobré 
rozhodnutie. Za tie roky sa vytvoril vzťah, kedy 
prostredie ovplyvňuje Vás a na druhej strane Vy 
formujete prostredie, v ktorom žijete. Chcel by 
som prispieť k vytvoreniu prostredia, ktoré priláka 
ďalších mladých ľudí, aby sa tu usadili. 
 

„Za tie roky sa 

vytvoril vzťah, 

kedy prostredie 

ovplyvňuje Vás 

a na druhej 

strane Vy 

formujete 

prostredie, 

v ktorom žijete. 

Chcel by som 

prispieť 

k vytvoreniu 

prostredia, ktoré 

priláka ďalších 

mladých ľudí, 

aby sa tu 

usadili.“ 

Ing. Milan Králik  

Pokra čovanie rubriky  „Org anizácie informujú“ zo strany 4  

   Milí spoluob čania,  v mene výboru ŠK OPL Poniky si Vás dovo ľujem               
   informova ť o prebiehajúcich aktivitách v našom športovom klub e… 

Jedným z najdôležitejších momen-
tov je, že sa snažíme o vytvorenie 
lepších podmienok pre celkový 
chod klubu a preto sme v priebehu 
mesiacov apríl a máj roku 2011 
vykonali nasledovné práce v areáli 
športového klubu: Urobili sme 
drenážnu jamu cez šírku ihriska, 
odtok vody zo strechy hlavnej 
šatne sme napojili na kanalizáciu, 
odstránili sme porast nad hlavnou 
tribúnou...  
 
Ďalej plánujeme vymaľovanie 
zábradlia a dreveného oplotenia, 
ako aj výmenu striedačiek. Touto 
cestou sa chcem poďakovať 
členom výboru ŠK OPL Poniky 
a našim priateľom za prostriedky, 
čas a chuť, s akými sa nám 
podarilo zrealizovať spomínané 
práce a tiež všetkým, ktorí nám pri 
nich pomáhali. 

Poďakovanie ďalej patrí Obecnému 
úradu v Ponikách, spoločnostiam 
AGRIO – postrekovače, spol. s r. o.; 
Obecný podnik lesov, spol. s r. o.      
a pánovi Jánovi Golianovi (výkopové 
práce). V neposlednom rade sa 
chcem v mene celého klubu 
poďakovať všetkým tým, ktorí nám 
darovali 2% z dane. ¨ 
 
Naše rady sa rozrástli o nohejbalový 
klub ŠK Poniky pod vedením 
skúseného pána Róberta Rajnohu. 
V tomto klube je cítiť veľký progres 
a chuť, čo je odraz spojenia 
skúseností s mladosťou. Držíme 
chlapcom palce a prajeme veľa 
úspechov. Taktiež našim chlapcom 
futbalistom prajeme veľa pekných 
zápasov, víťazstiev, skúseností 
a fanúšikom veľa radosti 
a spokojnosti s našou hrou.  

Špeciálne poďakovanie patrí našim najvernejším, 
skalným fanúšikom v pestrom oblečení s trúbami 
a bubnami, ktorí nám pomáhajú nielen na domácej 
pôde, ale s pokrikom: „Toto ste tu ešte nemali!“ 
prichádzajú na ihriská súperov, aby pred nemými 
očami domácich vytvorili pre nás atmosféru pri ktorej 
platí: „My sme tu doma“... 
                                                                                                                    
                    Michal Šávolt, predseda ŠK OPL Poniky 
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Projekt „Hasičská zbrojnica Poniky, 
prístavba, rekonštrukcia, modernizácia“ 
je projekt, ktorý predchádzajúce vedenie 
našej obce podpísalo dňa 20. 12. 2011. 
Celková suma potrebná na realizáciu 
projektu je cca 293 000 €, pričom 52 000 
€ sú neoprávnené prostriedky a 13 500 € 
je 5 % spolufinancovanie. Projekt by mal 
zabezpečiť vybudovanie modernej 
Hasičskej zbrojnice, vrátane informačno-
komunikačnej techniky a bezbariérového 
prístupu.  

ešte o 20 000 € vyššie, nakoľko sa ukazuje, 
že v projekte nie sú zahrnuté niektoré 
technické a stavebné prvky. Práce na 
budovaní Hasičskej zbrojnice sa už začali 
základnými výkopovými prácami budúcich 
základov, prekládkou elektriky a verejného 
osvetlenia. Vzhľadom, že v rámci projektu 
je naplánované aj zateplenie budovy 
obecného úradu, začalo sa aj na týchto 
prácach. Vzhľadom na zložitosť a finančnú 
náročnosť celého projektu hľadá Obec 
Poniky zmysluplné využitie realizovanej 
stavby v budúcnosti tak, aby došlo 
k návratu vložených investícií a budúcej 
prevádzky.            
                              Mgr. Roman Mikušinec 
 

Poniky – ako ďalej? 

V Hasičskej zbrojnici by mala byť nočná aj 
denná služba, pričom sa predpokladá stála 
požiarna hliadka financovaná z rozpočtu 
obce. Hasičská zbrojnica by mala 
poskytovať záchranné a hasičské služby 
v rámci mikroregiónu Severné Podpoľanie, 
t. j. pre cca 5500 obyvateľov. Tieto služby 
by mali byť poskytované v úzkej spolupráci 
s Hasičským a záchranným zborom 
v Banskej Bystrici. Odhadujeme, že sa 
neoprávnené   finančné  výdavky  vyšplhajú 

Obec Poniky je v súčasnosti zapojená do 
projektu Biomasa, o ktorom by sme Vám, 
milí občania, radi poskytli informácie, 
ktoré Vás určite budú zaujímať. 
Projektový zámer vznikol v roku 2003, 
pričom v roku 2005 bolo založené 
Združenie obcí Bioenergia Bystricko. 
Ide o združenie týchto ôsmich obcí: 
Poniky, Ľubietová, Čierny Balog, Hiadeľ, 
Králiky, Riečka, Tajov a Kordíky. 
Projektovú dokumentáciu pripravovala 
firma Fabian a Vaňko z Banskej Bystrice.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Samotná myšlienka kúrenia drevnou 
štiepkou bola v roku 2003 progresívna 
a inovatívna. V roku 2006 bol podaný 
projekt a žiadosť o príspevok z ERDF. 
Projekt bol síce úspešný, no príspevok 
poskytnutý nebol. V roku 2008 bol 
pripravený nový projekt, ktorý bol v roku 
2009 už schválený. V roku 2010 bolo 
uskutočnené verejné obstarávanie na 
dodávateľa stavieb, technológie 
a zariadení. Nakoľko projekt Biomasa by 
mal zabezpečiť vykurovanie drevnou 
štiepkou pre osem obcí, zameriame sa 
len na to, čo má byť uskutočnené v našej 
obci.  
 
V rámci územia obce Poniky sa má 
vybudovať sklad drevnej štiepky v lokalite 
lomu Bôrovie. Následne sa má 
rekonštruovať kotolňa v materskej škole. 
Rozvody z tejto kotolne budú okrem 
materskej školy vykurovať priestory 
Domu smútku, Zdravotného strediska 
a obecného úradu. Ďalšia kotolňa by 
mala vzniknúť v Kultúrnom dome v 
Ponikách, kde sa vymení spôsob 
vykurovania z elektrického na tuhé palivo 
– konkrétne kusové drevo. 
Rekonštrukciou kotolne prejde aj budova 
základnej školy, kde sa bude vykurovať 
drevnou štiepkou tak, ako tomu bude aj 
v prípade kotolne materskej školy. 

Obec Poniky v zmysle projektového 
zámeru z roku 2009 prenajme Združeniu 
obcí Bioenergia Bystricko za 1 € ročne na 
obdobie 15 rokov priestory kotolní 
a pozemok, na ktorom bude umiestnený 
sklad štiepky. Technológia na výrobu 
štiepky, technologický a vozový park, kotle 
a príslušenstvo však budú majetkom tohto 
združenia. Cieľom projektu je zvýšiť mieru 
ekonomickej sebestačnosti obcí 
využívaním drevného odpadu na 
vykurovanie verejných budov, 
modernizovať     zastarané    vykurovacie 
 
 
 
 
 
 
 
systémy vo verejných budovách, znížiť 
výdavky na vykurovanie verejných budov 
a v neposlednom rade znížiť emisie oxidu 
uhličitého. V súčasnosti podpísaná zmluva 
o stavebné dielo začala svoju realizačnú 
fázu a to tvorbou realizačného projektu. 
V rámci týchto aktivít sa v Ponikách 
uskutočnila obhliadka predmetných 
nehnuteľností, v ktorých majú byť 
vykonávané stavebné a rekonštrukčné 
práce. Ako značne problematická sa 
ukázala stavebná časť v budove materskej 
školy, kde v priestoroch kotolne premoká 
spodná voda. Bohužiaľ, analýza tejto časti 
bola v minulosti asi podcenená.  
 
V súčasnosti Ministerstvo životného 
prostredia SR zrušilo verejné obstarávanie 
na zabezpečenie dodávky strojných 
zariadení, čo sa bude riešiť vyhlásením 
nového verejného obstarávania. Celkové 
náklady potrebné na realizáciu projektu sú 
vo výške 7 051 967 €, pričom 95 % 
prostriedkov získa Združenie obcí 
Bioenergia Bystricko ako nenávratný 
prostriedok. Podiel Obce Poniky je približne 
vo výške 17 % (cca 1 198 834 €). Obec 
Poniky z vlastných zdrojov 
spolufinancovala projekt vo výške 5 % 
celkových nákladov spolu s poplatkom za 
projektovú dokumentáciu (cca 85 000 €, 
ktoré boli zaplatené v roku 2009). 

Pôvodný koncept projektu počítal         
s platbami za dodané teplo pre verejné 
budovy v obci Poniky (základná škola, 
materská škola, Dom smútku, 
Zdravotné stredisko, Kultúrny dom v 
Ponikách a obecný úrad) tak, aby 
okrem modernizácie vykurovacích 
systémov došlo k šetreniu verejných 
financií v celkovej výške 20 %. Avšak v 
dôsledku chýb zanesených do projektu 
mala Obec Poniky na vykurovanie 
spomenutých budov vynaložiť ročne 56 
000 € s DPH. Reálne však Obec 
Poniky ročne vynaloží iba 28 000 € s 
DPH na vykurovanie vyššie 
spomínaných verejných budov. 
Uvedený stav tak neznamenal 
šetrenie, ale naopak nárast platieb      
o 50 %.  
 
Po zistení tohto stavu Obecný úrad 
v Ponikách začal okamžite konať, 
výsledkom čoho bola následná 
korekcia projektu a zníženie platby na 
sumu 17 760 € s DPH a to vo 
vykurovacej sezóne 2011/2012. To 
znamená, že sme dosiahli šetrenie vo 
výške 63 % oproti doterajším 
výdavkom za teplo. V tejto sume nie sú 
ešte započítané prevádzkové náklady, 
ktoré sa však budú analyzovať až ku 
koncu roka 2011. Podľa súčasne 
platných analýz však tieto nepresiahnu 
výšku v súčasnosti realizovaných 
platieb za teplo.  
 
V projekte je ešte nutné vyriešiť 
niekoľko nedokonalostí (chýb) 
týkajúcich sa logistiky paliva, strojných 
zariadení a financovania prevádzky, 
ktoré v súčasnosti vedenie našej obce 
intenzívne rieši rokovacími konaniami 
so Združením obcí Bioenergia 
Bystricko a ostatnými kompetentnými 
osobami. V súčasnosti taktiež prebieha 
verejné obstarávanie na obstaranie 
drevnej štiepky. Verejné obstarávanie 
na technologické zariadenia a stroje je 
tesne pred vyhlásením. Začalo sa aj 
s prvými realizačnými stavebnými 
prácami. 
 

Mgr. Roman Mikušinec 
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Obec Poniky má záujem riešiť 
stratégiu odpadového hospodárstva 
spôsobom priaznivým k životnému 
prostrediu, ekonomicky výhodným pre 
občanov a podnikateľov v obci Poniky 
a zároveň riešiť nepriaznivý stav vo 
vývoji cien za odvoz zmesového 
komunálneho odpadu.  Zberný dvor 
by mal byť umiestnený v lokalite lomu 
Bôrovie, vedľa skladu štiepky. V rámci 
projektu by mal byť vybudovaný 
samotný zberný dvor v zmysle platnej 
legislatívy a pokynov Obvodného 
úradu životného prostredia s halou na 
separovanie a rozdeľovanie odpadu.  
 
Súčasťou projektu je zabezpečenie 
technologických strojov a zariadení 
vrátane komunálnej techniky 
pozostávajúcej z drvičov, štiepkovača, 
lisu, komunálneho vozidla, 
nákladného vozidla  a podobne. 
Zberný dvor bude umožňovať 
občanom obce a podnikateľským 
subjektom pôsobiacim na území obce 
odovzdanie, resp. odvoz 
separovaného odpadu, ktorý sa bude 
následne triediť a takto vytriedený 
odpad  sa bude predávať zmluvným 
partnerom ako druhotná surovina.  
 
 
 
 
 
 
 
Občania obce, ktorí odpad vo svojich 
domácnostiach separujú, budú mať 
možnosť častejšie sa zbavovať 
separovaného odpadu. Navyše takíto 
občania budú mať zo strany Obce 
zabezpečené zníženie poplatkov za 
odvoz komunálneho odpadu oproti 
súčasnosti až o 4 € na jednu osobu. 
To bude mať významný ekonomický 
dopad nielen pre samotných 
občanov, ale aj pre Obec, nakoľko za 
takto odvezený odpad sa nebude 
musieť platiť uloženie na certifikovanú 
skládku.  
 
Predajom získaných komodít sa 
zabezpečia potrebné finančné 
prostriedky, ktoré budú použité na 
zabezpečenie prevádzky zberného 
dvora. Navyše sa realizáciou projektu 
vytvoria 1 – 3 stále pracovné miesta. 
Projekt je nutné realizovať zo 
štrukturálnych fondov Európskej únie, 
nakoľko jeho zriaďovacie náklady sú 
pomerne vysoké - a to až 850 000 €   
s DPH. Samotná prevádzka však nie 
je ekonomicky náročná a Obec 
Poniky ju dokáže pokryť predajom 
komodít, ktoré získa činnosťou 
zberného dvora.            

 

Splnomocnenec vlády Slovenskej republiky pre 
územnú samo-správu, integrovaný manažment 
povodí a krajiny vyhlásil v marci 2011 Prvý 
realizačný projekt Programu revitalizácie krajiny 
a integrovaného manažmentu povodí a krajiny. 
Do tohto projektu sa prihlásilo 833 miest a obcí, 
pričom Úrad vlády vybral 200 obcí. Obec Poniky 
je medzi vybranými obcami a Úrad vlády začal 
úzku komunikáciu s Obecným úradom 
v Ponikách. Následne bola podľa inštrukcií 
Úradu vlády vyhlásená verejná súťaž v zmysle 
zákona číslo 25/2006 Z. z. o verejnom 
obstarávaní v platnom znení.  
 
Cieľom tohto projektu je v priebehu roku 2011 
vytvoriť, aktivovať a systémovo zrealizovať 
minimálne 30 000 m3 vodozádržných prvkov. 
Konkrétnym cieľom je vytvoriť a vybudovať v 
lesnej, v poľnohospodárskej a v urbanistickej 
krajine vodozádržné krajinné, terénne útvary, 
zariadenia a technické riešenia s cyklickou 
zádržnou kapacitou dažďovej vody, ktoré budú 
následne prevádzkované s cieľom udržania ich 
funkčnosti.  
 
Výsledkom realizácie projektu by malo byť 
zníženie negatívnych dopadov lokálnych 
bleskových povodní a zníženie miery 
povodňových rizík v spádovom území. 
Zrealizovaním projektu odhadujeme zvýšenie 
zásob podzemných vôd v krajinnej štruktúre 
katastrálneho územia Poník, čím sa výhľadovo 
posilní aj výdatnosť prameňov v krajine a 
zlepšenie minimálnych prietokov na drobných 
vodných tokoch.  Ďalším výsledkom by malo byť 
zlepšenie výparu vody a posilnenie fotosyntézy. 
Tým by malo dôjsť k zvýšeniu ochrany uhlíka 
v pôde zlepšením vlhkostného režimu pôd s 
následným zvýšením viazanosti oxidu 
uhličnatého z atmosféry rozšírením 
vegetačných úprav a krytu krajiny za pôsobenia 
slnečného žiarenia, čím sa zníži aj produkcia 
citeľného tepla pri transformácii slnečnej energie 
v krajine. 

Revitalizácia územia obce Poniky tak bude 
mať pozitívny dosah na hydrologický režim, 
ozdravovanie klímy i ochranu biodiverzity. 
Zadržaná voda v krajinnej štruktúre bude 
cyklicky zlepšovať aj retenčnú schopnosť 
územia, čoho dôsledkom bude zníženie 
vodnej erózie pôdy a súvisiace zníženie 
transportných a sedimentačných procesov 
na vodných tokoch v riešenej oblasti.  
 
V procese verejného obstarávania prejavili 
záujem o účasť vo verejnej súťaži piati 
uchádzači, ktorí si prevzali kompletné 
súťažné podklady. Všetci piati uchádzači 
sa zúčastnili povinnej obhliadky terénu 
a bol im poskytnutý dostatočný informačný 
aparát pre tvorbu projektu. Z piatich 
uchádzačov v termíne predloženia 
súťažných ponúk (20. 4. 2011) predložili 
súťažnú ponuku dvaja uchádzači. 
Výberová komisia zostavená v zmysle 
zákona o verejnom obstarávaní vyhodnotila 
predložené ponuky 21. 4. 2011.  
 
V súčasnosti  prebiehajú intenzívne 
rokovania s Úradom vlády Slovenskej 
republiky, výsledkom ktorých bude 
podpísanie zmluvy o nenávratnú dotáciu vo 
výške 90 000 € na uskutočnenie projektu. 
Zároveň sa na obdobie od 1. 6. 2011 do 
31. 10. 2011 vytvorí osem pracovných 
miest z radov uchádzačov o zamestnanie 
evidovaných na Úrade práce, sociálnych 
vecí a rodiny v Banskej Bystrici. Realizácia 
projektu si nevyžiada z rozpočtu Obce 
Poniky žiadne finančné prostriedky, 
nakoľko celý projekt financuje Úrad vlády 
a Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny 
v Banskej Bystrici. 

 
Mgr. Roman Mikušinec 

 

Všetkým našim občanom ponúkame 
možnosť zapojiť sa do amatérskej 
fotografickej súťaže, ktorej organizátormi sú 
mikroregión obcí Pod Pánskym dielom, 
mikroregión Pozdola Bystrice, mikroregión 
Severné Podpoľanie a Podpolianske 
osvetové stredisko vo Zvolene. Súťaž sa 
vyhlasuje v dvoch kategóriách: farebná 
fotografia a čiernobiela fotografia. Do tejto 
súťaže sa môže zapojiť každý, kto má 
trvalý pobyt v našej obci. Pre obidve 
súťažné kategórie je určený formát nie 
menší ako 20 x 30 cm a jeho odvodeniny 
pri  zachovaní   dlhšej   strany,   maximálne  

však 30 x 40 cm. Na rube súťažnej 
fotografie musí byť uvedené: názov 
fotografie, meno a priezvisko autora, 
adresa. Fotografie musia byť na 
fotografickom papieri, v opačnom prípade 
nebudú do súťaže prijaté. Súťaž nie je 
tematicky vymedzená. Naša obec môže 
postúpiť do mikroregionálneho kola 20 
fotografií z každej kategórie. Uzávierka 
obecného kola je 30. júna 2011.  
Mikroregionálna výstava sa uskutoční 
v termíne september – október 2011. 
Podrobnejšie informácie získate na 
Obecnom úrade v Ponikách. (RR) 
 

►Mgr. Roman Mikušinec 
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Je nesmierne veľa rozmanitostí a  zaujímavostí v  našom okolí , v krajine ktorou každodenne prechádzame. .. 
V nadväznosti na predchádzajúce články Vám, milí spoluob čania, priblížime ďalšie lokality, ktoré sú významné 
z poh ľadu ochrany prírody. Avšak nie len chránené územia treba chráni ť, ale aj každý kúsok okolo nás, aby aj naše 
ďalšie generácie mohli obdivova ť krásy okolitej prírody. Vážme si čo máme, je to dar... 
 

REVITALIZÁCIA 
nepovolených  

skládok v našej obci  

Je viacero možností, ako sa k tejto 
problematike Obec Poniky postaví. Jednou 
z možností je sankcionovanie pôvodcu 
odpadu s uložením povinnosti tento odstrániť. 
Avšak, ako je nám všetkým dobre známe, 
sme ľudia, ktorí nič nevidia a nič nepočujú 
a tak je zistenie pôvodcu nelegálnej skládky 
prakticky nemožné a sankcionovanie 
a nariadenie  odstránenia vyvezeného 
odpadu do prírody nerealizovateľné. Naša 
Obec si vybrala inú cestu riešenia tejto 
problematiky.  
 
Začalo sa s revitalizáciou týchto znečistených 
území, zatiaľ v lokalite Kráľova voda a pod 
Drienkom. Vyťažená hlina so stavebných prác 
pri Obecnom úrade v Ponikách bola použitá 
na ich revitalizáciu. V spolupráci so základnou 
školou bude následne v týchto miestach 
vysadená zeleň a spravíme si z týchto 
„nepekných“ miest príjemné prostredie na 
oddych. Po ukončení revitalizácie vybraných 
lokalít budú tieto pravidelne monitorované. 

Je už len na nás, milí spoluobčania, 
ako sa budeme správať nielen ku sebe 
navzájom, ale aj k okolitej prírode, 
ktorá je príjemným prostredím pre nás 
všetkých, nie len pre jednotlivca. 
Buďme preto tolerantní, ohľaduplní 
a predovšetkým informovaní. Obec 
Poniky je obcou, v ktorej sú možnosti.  
 

Ing. Miroslava Ondrejkovičová 

A jednou z nich je aj tá, že akýkoľvek 
odpad z domácností, ktorý máte 
problém zlikvidovať je potrebné 
nahlásiť osobne, telefonicky alebo 
elektronicky na obecnom úrade. Určite 
sa takouto formou spolupráce nájde 
riešenie, ktoré bude k spokojnosti 
občana aj Obce, ale predovšetkým 
bude rada príroda, ktorá si sama 
s takýmto odpadom neporadí.      ■                                                           

Národná prírodná rezervácia (ďalej NPR) Plavno   
s výmerou 28,08 hektárov bola vyhlásená v roku 
1951. Nachádza sa v blízkosti Poník, severne od 
Matejovho hrbu (646 m). Je zriadená na ochranu 
neporušených lesných spoločenstiev jedľovo – 
bukových porastov so smrekom a tisom 
obyčajným. Práve tis obyčajný je v NPR Plavno 
najcennejšou zložkou fytocenózy, ktorá si 
zasluhuje osobitnú ochranu.  

 

Aj keď NPR Plavno nie je pôvodným prirodzeným 
lesom, je oblasťou s vyvinutou fytocenózou a 
zoocenózou nadobúdajúcou povahu prirodzenej 
štruktúry. Nie je súčasťou vyššieho chráneného 
územia. Územie spadá do katastra Banskej 
Bystrice. Nachádza sa tu informačná tabuľa 
označujúca chránené miesto. Toto územie je 
voľne prístupné každému, pričom za ochranu 
zodpovedá Štátna ochrana prírody – správa - 
Chránená krajinná oblasť Poľana a v území NPR 
platí 5. stupeň ochrany v zmysle zákona                    
č. 543/2002 Z. z. o ochrane prírody a krajiny. 
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Tis obyčajný je neveľký, zriedkavo nad 15 
m vysoký vždyzelený ihličnatý strom, alebo 
krík. Rastie pomaly, ale dožíva sa 
vysokého veku - až cez 1000 rokov. 
Produkuje ťažké, trvanlivé, hnedočervené 
drevo, ktoré v minulosti hojne využívali 
rezbári pre výrobu dekoračných a 
úžitkových predmetov, ale aj nábytku pre 
interiéry šľachtických sídiel. V prírode 
Slovenska sa tis udržal v odľahlých, ťažko 
prístupných, bralnatých terénoch - hlavne 
na vápencoch v zóne bučín od Bielych 
Karpát až po Nízke Beskydy a od Tríbeča 
až po Slovenský kras.  

V oblasti Veľkej Fatry, obzvlášť v jej 
južnej časti sa ako podružná drevina 
v podraste bučín vyskytuje 
rozptýlene na väčších plochách. 
Lokality s početnejším výskytom od 
niekoľkých stoviek až po desiatky 
tisíc jedincov sú vyhlásené za 
národné prírodné rezervácie, 
menovite sú to Harmanecká tisina 
(už od roku 1949), ďalej Padva, 
Tlstá, Korbeľka, Borišov, Madačov; 
Veľká Skalná, Uňadovo, a samozrej-
me, aj Plavno.  

Na týchto lokalitách sa tis prirodzene, i keď 
nie početne zmladzuje z prelietavých semien. 
Tie po zobnutí rozširujú v teréne hlavne 
drozdy. Semená však nestrávia, naopak, 
prechod cez zažívaciu sústavu vtákov zvyšuje 
klíčivosť semien. Tis je biologická 
„starožitnosť“, živá pamiatka na epochu 
treťohôr, preto má čestné miesto v súpisoch 
chránených druhov rastlín nielen na 
Slovensku, ale aj vo väčšine ďalších 
európskych štátov. 

 

Mgr. Roman Mikušinec a Ing. Miroslava Ondrejkovičová 

 

Krasové územie Pôl č sa rozprestiera 

severne od Ponickej Lehôtky a predstavuje 

menšiu kotlinku, ohrani čenú zo všetkých 

strán vyvýšeninami. Je to krasová depresia - 

staré plytké údolie, ktoré ja uzatvorené - 

slepé, bez odtoku. Voda sa tratí priamo na 

jeho dne, kde vytvorila nieko ľko 

lievikovitých krasových jám nazývaných 

závrty . Svojím charakterom pripomína 

krasovú formu polje.  

 
Geologicky je toto krasové územie bodované 

radiolárovými a kampionelovými vápencami 

(jura) a slienitými bridličnatými vápencami 

(neokóm) krížňanskej jednotky. Kotlinku z 

juhu obkolesujú vrcholy ako Stráže (697,3 m), 

Skálie (673,4 m), na východe kóta 648,2 m, 

Farbište (674,8 m) a kóta 613,4 m, na západe 

kóta 649,4, kóta 667,5 m, kým na severe kóta 

609,4 m, kóta 580,3 m a kóta 614,2 m.  

 

Najnižšie miesto ohraničenia je na severe a to 

sedlo vo výške 553 m medzi kótami 609,4 m 

a 580,3 m. Na severovýchode krasové 

územie Pôlč ohraničuje dolina Suchej 

Driekyne a s ňou paralelne sa tiahnuca Mokrá 

Driekyňa. Kotlinka Pôlč dosahuje dĺžku 2,7 

km, šírku 1,7 km a plošnú rozlohu 3,04 km2. 

Uvedené výškové body spôsobujú spád 

kotlinky od juhu na sever, na čo poukazujú aj 

erózne dolinky smerujúce od juhovýchodu a 

juhu na severozápad. 

V súčasnosti je pretekaná povrchovým 

tokom len dolinka, tiahnuca sa od 

juhovýchodu na severozápad. Tamojší 

potôčik, prameniaci na západnom svahu 

kóty 648,2 m, zosilnený nižšie vo výške 

560 m slabším prameňom (pod 

senníkom), sa celý ponára na dne 

kotlinky vo výške 645 m. Ako ukázali 

farbiace skúšky, ponorné vody tohto 

potôčika vyvierajú vo vyvieračke v Mokrej 

Driekyni. Južne od chaty (bývalá chata 

JRD Poniky) vyviera krasový prameň s 

výdatnosťou 0,5 l/s a teplotou vody 8,0°C 

pri vonkajšej teplote 12,4°C. I tento sa 

ponára v závrte. Západne od chaty 

vyviera prameň s výdatnosťou okolo       

1 l/s, ktorý sa tiež tratí v nánosoch dna 

kotlinky. 

V nánosoch dna kotlinky sa 

vytvorili závrty (celkove osem). 

Majú misovitý tvar, niektoré aj 

lievikovitý v rozmeroch od 6 x 4 m 

do 50 x 31 m a hĺbkou od 2 do 5 

m. Väčšina z nich má uzavreté 

dno, porastené trávou alebo 

stromami, len v jednom (v strede 

lúky) sa objavuje komínový otvor. 

Osobitnú skupinu tvoria závrty     

na severnom okraji kotlinky 

Celkove zdokumentovanných je 

sedem, pričom tieto hydrologicky 

súvisia s vyvieračkou v Suchej 

Driekyni, ktorá má výdatnosť asi    

8 l/s, vyvierajúcej na ľavom brehu 

potoka asi 1,3 km od ústia do 

Hrona.  

 

Mgr. Roman Mikušinec a Ing. Miroslava Ondrejkovičová 



 

Zobralo na vedomie  
 
● odvolanie člena Dozornej rady Obecného podniku lesov, spol. s r. o. Poniky, Bc. Pavla Ondrejku, ktorý rezignoval z funkcie na  
   vlastnú žiadosť dňa 1. 2. 2011 
● informáciu o možnosti spolupráce s Mestskou políciou v Banskej Bystrici v zmysle listu primátora mesta Banská Bystrica               
   Mgr. Petra Gogolu 
● informáciu o budúcom zavedení systému KISO – komplexný informačný systém obce, ktorý bude slúžiť na poskytovanie informácií  
   pre občanov a poslancov obecného zastupiteľstva 
● informáciu o budúcom zavedení systému EA – elektronická aukcia, na základe ktorej budú prebiehať elektronické aukcie v zmysle  
   zákona 25/2006 Z. z. o verejnom obstarávaní 
● informáciu o konaní XV. ročníka Detského folklórneho festivalu „Zdola ponickýho mlyna“ v športovom areáli ŠK OPL (lokalita  
   Horedolinie) v termíne 11. – 12. 6. 2011 
● žiadosť o odkúpenie časti pozemku na základe žiadosti p. Pavly Medekovej 
● informáciu o plánovanom vybudovaní odvodňovacieho kanála v časti ulice Na píle v Ponickej Hute 
● informáciu predsedu Komisie životného prostredia, výstavby a územného plánu o havarijnom stave, vykonanej obhliadke na  
    parcelách č. E7072, E8660/2, E7071/1, E7070/2 v Ponikách, časť Ponická Huta a o navrhovanom riešení 
● informáciu o zaradení obce Poniky do Prvého realizačného projektu Programu revitalizácie krajiny a integrovaného  
   manažmentu povodí a krajiny realizovaného Úradom vlády Slovenskej republiky 
● informáciu o priebehu realizácie projektu „Rekonštrukcia kotolní obecných budov v okolí Banskej Bystrice so zmenou zo  
    súčasného spôsobu vykurovania na biomasu“ 
● informáciu o priebehu realizácie projektu „Hasičská zbrojnica Poniky, prístavba, rekonštrukcia, modernizácia“ 
● informáciu o príprave, priebehu a výsledkoch výberového konania na obsadenie funkcie konateľa Obecného podniku lesov,              
   spol. s r. o. Poniky. 
 
Zvolilo 
● Emiliu Golianovú do funkcie členky Dozornej rady Obecného podniku lesov, spol. s r. o. Poniky z radov neposlancov 
● uchádzačku výberového konania Ing. Kvetoslavu Bočkaiovú do funkcie konateľky Obecného podniku lesov, spol. s r. o. Poniky. 
 
Odporu čilo 
● rozšíriť Dozornú radu OPL, spol. s r. o. Poniky o externého odborníka a doriešiť nepárny počet členov dozornej rady 
● starostovi obce prerokovať so zástupcami Mestskej polície v Banskej Bystrici možnosti a rozsah spolupráce. 
 
Zrušilo 
● Zásady hospodárenia s majetkom obce Poniky s účinnosťou od 31. 5. 2011, schválené Uznesením obecného zastupiteľstva   
   č. 245/140202-OZ zo dňa 14. 2. 2002 a účinné od 1. 3. 2002. 
 
Schválilo 
 
● Zásady hospodárenia s majetkom obce Poniky s účinnosťou od 1. 6. 2011 
● predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok v rámci výzvy „4.1 Podpora aktivít v oblasti separovaného zberu“, prioritná  
    os 4 Odpadové hospodárstvo 
● zabezpečenie realizácie tohto projektu po schválení žiadosti o nenávratný finančný príspevok 
● spolufinancovanie projektu z vlastných zdrojov vo výške 5% z všetkých oprávnených výdavkov projektu, t.j. vo výške 42 500 € s DPH 
● odpredaj novovytvorených pozemkov v prospech žiadateľov p. Jozefa Môcika s manž. Nadeždou 
● odpredaj novovytvorených pozemkov v prospech žiadateľov p. Ivana Piara s manž. Annou 
● odpredaj novovytvoreného pozemku v prospech žiadateliek p. Márie Baranovej a p. Anny Mackovej 
● na základe žiadosti p. Marcela Husenicu o vyjadrenie predbežnej ceny, predbežnú kúpnu cenu pozemku na 2 € za 1 m2 
● prenájom pozemku v prospech žiadateľa p. Branislava Poliaka 
● dlhodobý bezplatný prenájom Kultúrneho domu v Ponickej Hute za účelom športových aktivít realizovaných skupinou  
   dobrovoľníkov pod názvom „Šport od A po Z pod jednou strechou“ 
● realizáciu projektu „Vybudovanie vodozádržných a revitalizačných opatrení v obci Poniky“ 
● členský príspevok vo výške 17 760,00 € s DPH pre Združenie obcí Biomasa Bystricko, ktorý bude v plnej výške použitý na  
   zabezpečenie drevnej štiepky do kotolní verejných budov v obci Poniky. 
 
Predbežne schválilo 
● odpredaj pozemku v prospech žiadateľky p. Pavly Medekovej, ako predaj hodný osobitného zreteľa. 

 

Dňa 17. mája 2011 sa konalo 5. riadne zasadnutie Obec ného zastupite ľstva v Ponikách, z  ktorého pre Vás 

vyberáme jeho najdôležitejšie body.   

Obecné zastupite ľstvo obce Poniky  
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Rokovalo Obecné zastupite ľstvo…  
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